

## Homework for GCSE Level

Date due: 20/10/2024

الواجب البيتي للمستوى الثانوي  
تاريخ التسليم: 2024/10/20

### اللغة العربية (Arabic Language)

- مراجعة قراءة العبارات في موضوع (الهوايات) على الصفحات 22-24 في كتاب صديقك العربي لتأكيد الفهم والاستيعاب والإجابة عن التمارين أدناه.
  - مراجعة قراءة موضوع (الكتابة عن مدرستك) على الصفحتين 24-25 من الكتاب المساعد في الكتابة والاستعانة بالمخطط لترسيخ الاستيعاب وحل التمرين الخامس أدناه.
  - حل التمارين أدناه للتأكد من وترسيخ الإستيعاب للمواضيع المدروسة.
- Revise reading the subject of (The Hobbies) on P.22 in **Your Arabic Friends Book** to verify understanding and do the exercises below.
  - Revise reading the subject of (Writing about your school) on P.24-25 in **The Writing Guide Book** to verify understanding and do the exercise 5 below. Use the included diagram as your guide for clear understanding.
  - Do the exercises below

التمرين الأول: إقرأوا المُحادثة بين مَسعود وحبیب في فقرة (آراء واقتراحات) على الصفحة 23 من كتاب صديقك العربي للإجابة عن الأسئلة التالية:

**Exercise 1:** Read the conversation between Masood and Habeeb in the paragraph of (Opinions and Suggestions) on P.23 from Your Arabic Friend Book to answer the following questions:

1. أين ذهب حبیب؟ ولماذا؟

.....

2. ما هي هواية مؤيد؟

.....

3. ماذا اقترح حبیب على مسعود ليشتغل وقت فراغه؟

.....

4. اذكروا 4 هوايات أخرى لم تُذكر في النص؟

.....

التمرين الثاني: تحضير النص التالي للإملاء داخل الفصل:

**Exercise 2:** Prepare the following text for dictation in the classroom:

قال نور الدين: أحبُّ مُمارَسةَ مُختلَفِ أنواعِ الرِّياضَةِ وُحُوصاً كُرَّةَ القَدَمِ والهوكي والسِّباحةِ فقالَ مُحسِنٌ: أمّا أنا فليسَ لي في الرِّياضَةِ نَصيبٌ فأنا أحبُّ القِراءةَ باللُّغاتِ العَرَبيةِ والانجليزيةِ و الفَرَنسيةِ.

التمرين الثالث: تَرجموا النّصّ التالي من اللّغة الإنجليزية الى اللّغة العَرَبية:

**Excerciae3:** Translate the following text from English to Arabic:

It was a lovely hotel where my room was directly overlooking the sea. The rooms were big and modern. However, my only complaint was the air conditioner which was a bit noisy.

The premises were very good, beautiful lounge with live music in the evening, and good-size pool in addition to a private beach. The staff were very friendly and well-informed.

Thank you ABC hotel.

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

التمرين الرابع: إحذفوا (إنَّ وأخواتها) من الجُمْل التالّية وغيّروا ما يلزم تغييره:

**Excercise 4:** Remove (Inna and its sisters) from the following sentences and change what is needed:

	1- أبيتَ المُسافرَينَ عائدانَ.
	2- كأنَّ الدَّرَسَ سَهْلٌ.
	3- إنَّ الطِفْلَتَيْنِ مَحَبوبَتانِ.
	4- لَعَلَّ البائِعةَ أَمِينَةٌ.
	5- إنَّ الشَّارِعَ مُزدَجِمٌ.

